
partij nummer vraag bladzijde antwoord

CDA 1 Hoe ontstaat de budgettaire neutraliteit bij bestuursondersteuning als er sprake is van een 

flink nadeel?

4 De uitgaven voor personeel worden verantwoord op zgn. kostenplaatsen en op basis van 

tijdsbesteding doorbelast naar de verschillende producten. Het saldo van de kostenplaatsen wordt 

verantwoord op het product 6950. De loonkosten van een aantal organisatieonderdelen wordt 

echter verantwoord op het product 0020 bestuursondersteuning. Er heeft een verschuiving tussen 

beide posten plaatsgevonden. 

VVD 1 Inleiding: welke reorganisatie wordt bedoeld ? 4 De afdeling Vergunning en Handhaving is opgeheven. De taken zijn verdeeld over de afdelingen 

Stadsbeheer, Concernstaf en Directie.

VVD 6  In de inleiding van de jaarstukken 2014 geeft u aan dat er door uitstel een besparing is van 

€ 185.000 op wegenonderhoud. Bent u niet bang voor de veiligheid van de Rijswijkse 

burger? In de bomenbuurt (oa Lindelaan) valt de openbare verlichting vaak uit, is dit een 

gevolg van het vooruitschuiven van het hoognodige onderhoud?

4 De afgelopen jaren is er een inhaalslag gemaakt op het gebied van openbare verlichting. Met name 

in 2014 zijn er veel projecten opgestart, uitgevoerd en afgerond. Zoals in de paragraaf 

kapitaalgoederen op pagina 103 is aangegeven, waren bij het opstellen van de jaarrekening nog niet 

alle projecten uitgevoerd of financieel afgerond. In 2015 zijn wij voortvarend verder gegaan om de 

openbare verlichting op orde te brengen.

VVD 2 WMO: groot voordeel: “strikter gekeken naar de toekenning van huishoudelijke hulp”. 

Mooi. Niettemin: zijn hier in het recente verleden dan kansen niet benut? Is er te 

ruimhartig toegekend?

5 De oude Wmo was gericht op een compensatieplicht van de gemeente voor inwoners. Dit hield in 

dat mensen gecompenseerd moesten worden in tekorten om te kunnen functioneren in de 

samenleving. Vanaf 2012 is goed gekeken welk middel hierbij het beste past. In de afgelopen jaren 

zijn vaker andere oplossingen gevonden dan hulp bij het huishouden bieden. Dus hulp wordt wel 

geboden, maar dan op een andere vaak goedkopere manier. Dit is in lijn met de nieuwe Wmo. 

VVD 3 “Het CAK nu rekening houdt met het vermogen van mensen”. Vraag: ligt hier een door de 

raad aangenomen beleidswijziging onder?

5 Nee, dit is vanwege een wetswijziging, waardoor vanaf 2013 een extra deel van het vermogen van 

clienten meetelt bij de berekening van de eigen bijdrage

CDA 2 Hoe ontstaat het veel minder grote nadeel op afvalverwijdering? 6 Op blz. 6 staat een uitgebreide toelichting op het verschil op het product 7210 afvalverwijdering en -

verwerking. Voor een groot deel is dit het gevolg van de overname van de ondergrondse containers 

aan Avalex. De afhandeling heeft pas eind 2014 plaatsgevonden en is om die reden niet in de 

tweede halfjaarrapportage 2014 opgenomen. 

CDA 3 Ziet u mogelijkheden om de maatschappelijke stage in Rijswijk in stand te houden? 6 Maatschappelijke stage was een wettelijke verplichte taak. Per 1 juli 2014 is dit niet meer verplicht 

en staan er ook geen middelen meer tegenover. De scholen hadden een vrije keus om met 

maatschappelijke stage door te gaan. Zij hebben ervoor gekozen om er niet mee door te gaan. Het 

is aan de scholen om hierover te beslissen.

VVD 4 GGD: Rijswijk heeft minder taken afgenomen’. Welke taken betreft dit? 6 Op het gebied van de sociaal medische advisering, oggz en vangnetmeldingen is minder afgenomen 

dan begroot. Het aanbod van taken is niet afgenomen, maar alleen het volume. 

VVD 5 Minder investeringen op RijswijkBuiten: is de vaart inmiddels weer opgepakt? 8 Ja. In 2014 hebben er minder investeringen plaatsgevonden dan gepland, enerzijds doordat een 

grondverwerving al eind 2013 had plaatsgevonden en anderzijds door verschuiving in de planning 

van werkzaamheden en door aanbestedingsvoordelen. 

In RijswijkBuiten wordt volop ingezet om de bouwplanning en het gronduitgiftetempo te 

optimaliseren. Daarbij is het wel de bedoeling dat er per saldo steeds minder geïnvesteerd wordt. 

Met ingang van 2016 verwachten wij meer inkomsten te realiseren dan uitgaven.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

CDA 4 Waarom hanteert u hardnekkig “burgers” en niet inwoners? Waarom geeft u de afdeling 

burgerzaken niet de naam “inwonerszaken”?

14 "Burgers" is een juridische term conform het Burgerlijk Wetboek etc. De sectie Burgerzaken voert 

met name de wettelijke taken uit die op burgers van toepassing zijn. Zo ook bijv. Burgerlijke Stand. 

Ook in de dienstverlening wordt landelijk gesproken over burgers, bedrijven en instellingen. Waar 

dat kan, wordt de term "inwoners" overigens ook vaak gebruikt. In de nieuwe organisatie zal 

"burgerzaken" opgaan in het Klant Contact Center. 

PvdA 8 Wat zijn de kosten voor deelname aan 'waar staat je gemeente" Is bekend hoe vaak daarop 

gekeken wordt?

15 Deelname aan/gebruik van de website Waarstaatjegemeente.nl is kosteloos. Iedere gemeente 

draagt via de contributie aan de VNG bij aan de instandhouding en verbetering van de site. De 

website Waarstaatjegemeente.nl is een product van het Kwaliteitsinstituut Nederlandse 

Gemeenten (KING). 

Hoewel er geen kosten zijn aan de website, zijn er wel bepaalde uitvoeringskosten. Deze hebben 

betrekking op: specifieke instrumenten van KING, onderzoeken waarvan we de data vrijgeven voor 

publicatie op Waarstaatjegemeente.nl. en zelfonderzoeken waarbij de gemeente data aanlevert 

aan toezichthouder of rechtstreeks aan KING. 

De kosten van de burgerpeiling bedragen circa € 5.000 (tweejaarlijks incl. materiële kosten en 

exclusief eigen uren.  Het aantal bezoekers is ons niet bekend

CDA 5 Wat verstaat u onder 'een gezond communicatieklimaat'? Wat levert dat onze inwoners 

concreet op? En welke stappen zijn daarin gemaakt?

15 In de door de gemeenteraad vastgestelde Visie op communicatie wordt dit nader toegelicht. Wij 

geven op dit moment uitvoering aan het werkprogramma zoals dat in de visie is opgenomen.

PvdA 9 KCC: Kan een compleet financieel overzicht gegeven worden? Kan zichtbaar gemaakt 

worden welke kostenbesparing niet bereikt werd? Wat zullen de burgers van het niet 

doorgaan met Delft merken?

16 De kosten voor de publieke dienstverlening zijn terug te vinden in de exploitatie onder hoofdgroep 

60032. In de toegezegde Nota Publieke Dienstverlening zal ook op het financiële aspect worden 

ingegaan. Het niet-doorgaan van de samenwerking met Delft heeft tot gevolg dat de 

overeengekomen bezuiniging van 10% op de personele lasten geen doorgang kan vinden. Overigens 

is er binnen Publiekszaken de afgelopen jaren personele capaciteit ingeleverd. Daarnaast zal ook in 

2016 het huidige hoofd sectie Burgerzaken niet worden vervangen. Het niet-doorgaan van die 

samenwerking heeft geen invloed op de Rijswijkse publieke dienstverlening, dus de inwoners zullen 

hiervan niets merken. 

CDA 6 Welke acties zijn concreet ondernomen zodat Rijswijk een betere positie in de regio krijgt? 17 Er wordt stevig ingezet op de (economische) profilering van Rijswijk binnen de MRDH. Dit bestaat 

uit een combinatie van bestuurlijke inzet, het inzichtelijk maken van de (economische) waarde van 

Rijswijk voor de regio en het etaleren van onze kracht (centraal gelegen en uitstekend bereikbare 

banenmotor voor de regio). Inmiddels heeft dit onder andere geleid tot de nominatie van de 

Plaspoelpolder als prioriteitsproject op de strategische agenda voor het economisch 

vestigingsklimaat binnen de MRDH (ondersteuning bij het gericht versnellen van de ingezette 

gebiedstransformatie).

D66 1 0011 Archeologie Gesteld wordt dat momenteel de bestuursopdracht voor samenwerking 

met Delft op het gebied van archeologie wordt herbezien. Welke mogelijke gevolgen kan 

dit hebben a) financieel en b) uitvoering gemeentelijk archeologisch beleid, en voldoen aan 

landelijke en Europese eisen?

17 Bij de heroverweging wordt ook aandacht besteed aan de gevolgen van het besluit. De 

heroverweging is nog echter niet afgerond. Voorzien wordt dat er geen financiële of beleidsmatige 

consequenties voortvloeien uit dit besluit.

CDA 7 Bent u voornemens de communicatie vanuit 'de raad'  als geheel naar de inwoners ook te 

verbeteren? Zo ja, welke acties neemt u?

21 De uitgangspunten van de Visie op communicatie gelden ook voor de raad. De raad heeft deze visie 

vastgesteld. Hoe dit voor de raad wordt ingevuld is aan de raad zelf.

CDA 8 Waarom zijn er in 2014 in het geheel geen startnotities verschenen? 25 In 2014 was er geen aanleiding tot het schrijven van een startnotitie. In november 2014 is wel een 

'doorstartnotitie' geschreven, over intergemeentelijke samenwerking.

Jaarrekening 2014

inleiding

programma algemeen bestuur en organisatie

Pagina 1



CDA 9 Kunt u aangeven hoe vaak/veel de uitzendingen van de raadsvergaderingen via internet 

worden bekeken?

27 Het aantal kijkers tijdens de raadsuitzendingen ligt gemiddeld op 55 en het aantal bezoekers op 120 

(korte bezoeken tijdens de uitzending). Buiten de vergadering wordt sporadisch naar de 

vergaderingen gekeken.

D66 2 5801 Mediabeleid Welke wettelijke en/of contractuele verplichtingen per ultimo 2014 

heeft de Gemeente Rijswijk jegens de SOR? Zijn er nog vorderingen vanuit de gemeente op 

de SOR?

27 Met de gemeente en andere schuldeisers heeft de SOR betalingsregelingen afgesproken. Voor 

verdere beantwoording verwijzen wij naar de raadsinformatiebrief op de lijst van ingekomen 

stukken van de Forum-vergadering op 3 maart 2015.

CDA 10 Is men bij Omroep Rijswijk het fraude-gat te boven gekomen? Hoe heeft de gemeente 

daarbij kunnen helpen?

28 Sinds de constatering van de fraude is er nauw contact met de SOR en is aangegeven dat men de 

financiële problemen heeft kunnen oplossen. Voor een verder toelichting verwijzen wij naar de 

raadsinformatiebrief op de lijst van ingekomen stukken van de Forum-vergadering op 3 maart 2015.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

CDA 11 Hoe is de situatie nu in de Plaspoelpolder. Men heeft een keurmerk en zal ongetwijfeld in 

staat zijn de veiligheid op termijn zeker willen stellen. Daarvoor is het nodig dat er een BIZ 

komt, zodat iedereen meebetaalt. Hoe spant u zich in om dat te bewerkstelligen?

32 De Plaspoelpolder is gecertificeerd met het Keurmerk Veilig Ondernemen. De hercertificering staat 

gepland voor eind 2015. Dit staat los van het opzetten van een Bedrijven Investerings Zone (BIZ). De 

BIZ is een instrument voor en door marktpartijen. De gemeente steunt een BIZ mits het gedragen 

wordt door alle relevante gebiedspartijen. De st. Urbanisator PPP en de BBR zijn door de gemeente 

gevraagd om gezamenlijk tot een gedragen plan te komen.

CDA 12 Hoe zorgt u ervoor dat radicalisering in het onderwijs een plek krijgt? 32 In maart is een bijeenkomst over radicalisering gehouden voor alle betrokken maatschappelijke 

partners, waaronder de onderwijspartners.  Daarin is afgesproken dat nadere ondersteuning 

mogelijk is, dit op vraag van die partners.  Binnenkort komt het college met een plan van aanpak 

t.a.v. radicalisering.

PvdA 11 Openbare orde en veiligheid: kan inzichtelijke worden gemaakt wat de kosten zijn voor 

activiteiten ihkv GHOR?

35 Dit is terug te vinden in de jaarstukken van de Veiligheidsregio Haaglanden (VRH) waar de GHOR 

onderdeel van is.

PvdA 10 Openbare orde en veiligheid: kan inzichtelijke worden gemaakt wat de kosten zijn geweest 

voor de NSS?

36 Het betreft hier voornamelijk de kosten voor politie en brandweer. De ambtelijke uren die hieraan 

in Rijswijk zijn besteed, zijn niet apart in beeld gebracht.

CDA 13 Qua opmaak van deze rapportage: het scheelt heel wat bladzijden als u de 4 kolommen 

onderbreekt als er langdurig van beantwoording in kolom 4 sprake is (wat zijn de 

resultaten)

36 Op dit moment wordt er gewerkt aan een doorontwikkeling van indicatoren voor de raad. Op 8 juni 

is een voorstel hiertoe besproken met de auditcommissie en positief ontvangen. De nieuwe opzet 

heeft ook gevolgen voor de huidige informatie en layout. In de begroting 2016 komt dit voor het 

eerst tot uitdrukking. 

partij nummer vraag bladzijde antwoord

VVD 7 Programma verkeer&vervoer; bereikbaarheid. Wat zijn de kosten die voor de Rotterdamse 

baan uitgegeven zijn? Het betreft hier planvorming 2015-2019. Aangezien de Rotterdamse 

Baan niet over Rijswijks grondgebied gaat zouden hier geen kosten mee gemoeid zijn

42 Rijswijk is ambtelijk en bestuurlijk nauw betrokken bij de planvorming van de Rotterdamsebaan. De 

kosten betreffen met name ambtelijke inzet. Deze uren zijn niet apart in beeld gebracht, zoals 

gebruikelijk.

CDA 14 Wat is het tijdspad voor de herinrichting prinses Beatrixlaan? 43 Vanaf 2017 start de volgende stap in de planprocedure. Tot die tijd wil Rijswijk onderzoeken of we 

samen met de Metropoolregio Rotterdam-Den Haag , het Rijk en de gemeente Den Haag op een lijn 

kunnen komen over de plannen. 

PvdA 12 wegen straten pleinen: in de A3-folder wordt gesproken over 'het jaar van de fiets'. 

Hoeveel geld is van de 5.751.000 naar fietspaden gegaan? In de staat van activa pag 264 ev 

worden 'fietspaden' niet benoemd.

46 In 2014 zijn delen van een aantal hoofdfietsroutes geasfalteerd op de Prinses Beatrixlaan, SW 

Churchilllaan, de Van Vredenburchweg en de Lange Kleiweg. De herinrichting van de kruising Lange 

Kleiweg/ 't Haantje en de 1e fase fietsroute over het Jaagpad zijn nu afgerond. Deze investeringen 

bedroegen in 2014 circa 1,5 mln euro. De investeringen zijn slechts ten dele direct terug te vinden in 

de staat van activa, omdat de investeringen grotendeels zijn gefinancierd uit subsidiegelden (ISV-

middelen van de Provincie Zuid Holland en subsidies van het Stadsgewest Haaglanden - in totaal 1,1 

mln). Circa € 425.000 is gefinancieerd uit eigen middelen (onderhoudsbudgetten). Hierbij is geen 

specifieke labeling aangebracht voor deze fietsprojecten. De gemeente schrijft wel af op fietspaden, 

al dan niet in combinatie met andere activa (zoals asfaltprojecten).

partij nummer vraag bladzijde antwoord

CDA 15 Graag concretiseren welke resultaten direct toe te schrijven zijn aan de Urbanisator? 48 De Stichting Urbanisator Plaspoelpolder heeft in de periode 2012-2015 circa 30% van de eigenaren 

weten te betrekken (en activeren), verschillende leegstandsrapportages opgesteld waaruit trends 

en ontwikkelingen te zien zijn, verschillende netwerkevents georganiseerd en een collectieve 

energie-inkoop gefaciliteerd. Daarnaast hebben ze verschillende pandeigenaren en ondernemers 

begeleid met transformatie/verduurzamingprojecten.

D66 3 3100 Economische aangelegenheden Gemeld wordt een betere samenwerking met BBR 

rondom startende ondernemers. Waaruit bestaat deze betere samenwerking concreet, en 

welke resultaten leverde dat op?

48 De BBR maakt zich net als de gemeente sterk voor (startende) ondernemers in Rijswijk. Zo is er 

onlangs gezamenlijk een bijeenkomst voor startende ondernemers georganiseerd. Starters met 

vragen worden geinformeerd, en waar mogelijk in contact gebracht met financiers, collega-

ondernemers dan wel met verhuurders van kantoor-/bedrijfsruimte of andere contacten met 

relevantie. Verschillende bedrijven hebben hun weg naar- en in Rijswijk gevonden.

CDA 16 Hoe ziet de samenwerking er precies uit met ICP en WFIA? Werkt u in deze ook samen met 

Den Haag/Rotterdam bijvoorbeeld in het aantrekken van buitenlandse bedrijven 

(Aboutaleb missie VS bv)

50 Rijswijk is lid van het International Community Platform (ICP) en via het (voormalige) stadsgewest 

Haaglanden aangesloten bij het West Holland Foreign Investment Agency (WFIA). Het ICP richt zich 

op het versterken van het regionale vestigingsklimaat voor expats en daarmee internationale 

bedrijven. Binnen het ICP werken gemeenten, ministeries, de belastingdienst en werkgevers samen 

om de juiste randvoorwaarden te scheppen. Het WFIA is een acquisitiekanaal dat tot doel heeft om 

buitenlandse bedrijven naar de regio te halen. Binnen de verdere vorming van de MRDH zal worden 

bezien hoe de (internationale) acquisitie het beste kan worden georganiseerd. De rol van de WFIA  

daarin wordt nader bekeken. Rijswijk houdt nauw contact met beide organisaties om waar mogelijk 

(buitenlandse) bedrijven en organisaties te faciliteren, bijvoorbeeld met het vinden van passende 

bedrijfshuisvesting. De samenwerking met het ICP en de WFIA draagt direct en indirect bij aan het 

aantrekken en behouden van internationale bedrijvigheid en expats voor Rijswijk.
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CDA 17 Wat kunt u concreet doen om het tij (te veel) leegstand in de Bogaard te keren? Denkt u er 

bijvoorbeeld over na om (gemeentelijke/publieke) functies toe te voegen aan dit centrum?

51 Samen met de eigenaren van het winkelvastgoed en de winkeliers van In de Bogaard transformeren 

we het winkelcentrum de komende jaren naar een levendig en onderscheidend stadscentrum wat 

beter aansluit bij de behoeften van de consument en ook inspeelt op de diverse motieven van een 

consument  om naar het centrum te komen en er dus langer te blijven. Een aantrekkelijke plek om 

te ontmoeten, te beleven, te winkelen en te ontspannen. Dit betekent inderdaad het toevoegen 

van o.a. andere functies dan alleen maar detailhandel. Te denken valt aan nieuwe retailconcepten, 

leisure, horeca of (maatschappelijke) dienstverlening, medische voorzieningen en cultuur. 

Daarnaast wordt in 2015 in samenwerking met de vastgoedeigenaren van omliggend (leegstaand) 

kantorenvastgoed een postion paper opgesteld wat leidt tot een overzicht in de (ruimtelijke) kansen 

en barrieres voor het gebied In de Bogaard en omgeving (SWOT-analyse).

partij nummer vraag bladzijde antwoord

PvdA 18 In 2014 is minder dan begroot uitgegeven aan huisvesting scholen en lokaal 

onderwijsbeleid. Hoe is dit te verklaren?

52 De toelichting op deze verschillen is opgenomen op pagina 208 van de jaarstukken.

CDA 18 Hoe gaat het met de basisschool Kronenburgh? 53 Basisschool Kronenburgh is in 2014 gestart met circa 30 leerlingen. Inmiddels staan circa 90 

leerlingen ingeschreven bij deze school.

SP 1 4010: Wat is de oorzaak van de negatieve baten (-17) op deze post ? 58 Een door het rijk in 2010 in het vooruitzicht gestelde bijdrage voor het verbeteren van het 

binnenklimaat bij het primair onderwijs is in dit jaar afgewikkeld. Het hierop verstrekte voorschot is 

niet volledig besteed. Hierdoor moest een bedrag van ongeveer € 40.000,- worden terugbetaald aan 

het ministerie. In onze administratie is hier echter geen rekening mee gehouden en ontstond dus 

een tekort van laatstgenoemd bedrag (zie pagina 208 van de jaarstukken).

partij nummer vraag bladzijde antwoord

VVD 8 Programma Kunst en cultuur; hebben de subsidie afspraken met de schouwburg ook een 

kostendekkend karakter? Hiermee bedoel ik dat de gemeente niet de kosten voor haar 

rekening neemt die de schouwburg “ elke bezoeker kost”.

61 De gemeentelijk subsidie wordt jaarlijks geindexeerd en is gekoppeld aan inhoudelijke afspraken 

over aantallen/soorten aan te bieden activiteiten.Voor het sluitend maken van de exploitatie 

genereert de schouwburg ook eigen inkomsten. Deze inkomsten dekken 2/3 van de 

schouwburgexploitatie.

VVD 14 Hoe staat het met het Plan van Aanpak voor de Schouwburg. Is inmiddels duidelijk dat de 

exploitatie sluitend is? Of moet de gemeente opnieuw bijpassen?

61 Door de schouwburg is gerapporteerd dat de doelstellingen uit het Plan van Aanpak worden 

gehaald en dat hiermee de exploitatie sluitend wordt.

VVD 9 Programma Kunst en cultuur; kunst in de openbare ruimte. Gezien de kortingen de 

komende jaren vanuit het rijk is het dan niet verstandig om dit budget terug te schroeven?

62 Bij de begroting 2016 komt het college met voorstellen over hoe om te gaan met de kortingen op 

het Gemeentefonds.

D66 4 5410 Cultureel Erfgoed Er wordt geschreven dat er tal van werkzaamheden verricht zijn 

m.b.t. cultureel erfgoed (monumenten en archeologie).  Waaruit bestonden deze 

werkzaamheden en wat waren daarvan de resultaten?

62 Er zijn verschillende adviezen en werkzaamheden verricht m.b.t. monumenten en archeologie als 

opgravingen (o.a. RijswijkBuiten), het opstellen van rapportages veldonderzoek (o.a. Sir Winston 

Churchilllaan), bureauonderzoeken als ‘De Landtong’, onderhoudssubsidies, beoordeling 

bouwaanvragen, van derden ontvangen rapportages archeologie en monumentenzorg, adviezen bij 

voorgenomen wijzigingen aan monumenten, voorgenomen verkoop landhuis De Voorde, 

monumentenvergun-ningen in behandeling genomen, actualisering bestemmingsplannen Er is een 

jaarverslag en een nieuwsbrief verschenen, weer een tranche monumentenborden gereed gemaakt 

voor cultuurhistorische objecten als bruggen langs het Jaagpad (plaatsing volgt op voltooiing 

vervanging hoofdleidingen Jaagpad begin 2015) op monumenten, er is geparticipeerd in de 

werkgroep Open Monumentendag, de jaarlijkse monumentenprijs uitgereikt, enz. Als 

publieksbereik zijn enkele lezingen gehouden en bodemvondsten uitgeleend aan o.a. het Museon in 

Den Haag en het Museum Rijswijk. Er zijn subsidie-aanvragen ingediend in het kader van de 

provinciale erfgoedlijnen (Jaagpad-historische bruggen en de buitenplaatsen Hofrust en Cromvliet).

partij nummer vraag bladzijde antwoord

CDA 19 Hoe verklaart u de geringe kosten van het ouderenbeleid? En evenzo het 

gehandicaptenbeleid?

68 Dit betreft subsidies aan ouderenbonden en de vrijwilliger terminale thuiszorg. De ondersteuning 

aan kwetsbare groepen wordt vanuit het totale programma Zorg, Welzijn en Volksgezondheid 

gefaciliteerd.

VVD 10 Gehandicaptenbeleid; Wat heeft een speel-o-theek met gehandicaptenbeleid te maken? 68 De speel-o-theek leent in Rijswijk van origine speelgoed uit aan kinderen met een handicap passend 

bij deze doelgroep (aangepast speelmateriaal). Nu bedienen zij een bredere doelgroep, het 

speelgoed is altijd gericht op educatie, ten aanzien van de ontwikkeling van het kind.

CDA 20 Wat moest er gebeuren om de veiligheid en continuïteit van Welzijnsaccommodaties te 

garanderen? Heeft dat te maken met de Will-systematiek. Kunt deze systematiek kort  

toelichten? (pag 70)

71 In de Ottoburg is de gevel aan de Kerklaanzijde gerestaureerd; de gevelstenen vielen hier naar 

beneden. Tevens is een nieuwe brandmeldinstallatie met doormelding aangebracht; dit is 

noodzakelijk voor de kinderopvang en gewenst voor grote groepen gebruikers. Verder zijn op een 

aantal locaties de cv-installaties vervangen/onderhouden. Deze eenmalige financiele impuls heeft 

geen relatie tot de Will-systematiek. deze subsidiesystematiek wordt niet toegepast. Het 

maatschappelijk vastgoed is immers in eigendom bij de gemeente. WILL=Welzijn 

Informatievoorziening Lokaal en Landelijk. WILL biedt een methode om de producten die 

welzijnsinstellingen aanbieden op een eenduidige, doelmatige en meetbare manier te beschrijven. 

In de WILL-systematiek wordt afgerekend op de output van de producten  

partij nummer vraag bladzijde antwoord

PvdA 5 De Opperd: wat is het bedrag dat nodig is voor de kwaliteitsslag van de 

Landgoederenzone? 

Het groenbeleidsplan verwoordt de groene ambitie die Rijswijk voor de landgoederenzone heeft en 

geeft daarmee richting voor te maken kwaliteitsslagen. Het preciseren en concreet maken van die 

kwaliteitsslag(en)  wordt meegenomen in de bespreking met de raad over de toekomst van de 

landgoederenzone. 

PvdA 13 Milieubeheer 1 en 2 7230 Waar komen de baten (94.000) vandaan? 78 De baten bestaan uit NSL-subsidies van het stadsgewest Haaglanden en uit binnengekomen leges 

(milieuzone).

VVD 11 Duurzaamheid; publieksacties, hoe er gemeten wordt is niet concreet maar een vage 

uiting. Wat is er concreet bereikt en wat heeft dit gekost?

79 Bewustwording m.b.t. duurzaamheid van de deelnemers aan het duurzaamheidslab op het 

Strandwalfestival en van de deelnemers aan de Nacht van de nacht is bevorderd. 

Communicatiekosten plus de kosten voor de activiteiten zelf kwamen uit op ca. € 1.700.

PvdA 14 8220 Kan een overzicht gegeven worden van íets achtergebleven prestatie-afspraken'? 81 De achtergebleven prestaties liggen op het vlak van de nieuwbouw en op het vlak van 

duurzaamheidsmaatregelen. In de ISV taakstelling is uitgegaan van ca. 740 woningen nieuwbouw, 

dit zijn er uiteindelijk 593 geworden. De corporaties hebben bij renovatie vaak niet energielabel B 

bereikt of 2 labelsprongen gemaakt.

programma wonen en leven

programma onderwijs

programma sport, cultuur en recreatie

programma zorg, welzijn en volksgezondheid
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SP 3 8300: Wat is de verklaring voor het grote verschil tussen de raming en realisatie van de 

lasten bouwgrondexpoitatie ?

82 Product 8300 is in de regel budgettair neutraal, de lasten en baten worden gesaldeerd naar de 

balans. De lasten en baten van Eikelenburg à € 626.000 zijn ten onrechte niet geraamd, waardoor 

een verschil ontstaat als de lasten ofwel de baten los van elkaar geanalyseerd worden. Per saldo is 

het resultaat van product 8300 € 64.000.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

SP 2 7240/7241: Wat is het verschil ? Beide betreft lijkbezorging. Product 7241 betreft het bezorgen van lijken van minvermogenden. Het betreft hier een wettelijk 

opgelegde taak. Product 7240 betreft alle inkomsten en uitgaven met betrekking tot verhuur, 

erfpacht, onderhoud van terreinen en gebouwen etc van de begraafplaatsen en het crematorium.

PvdA 19 Eind 2014 is invulling en uitvoering gegeven aan de Koopkrachttegemoetkoming lage 

inkomens. Kunt u dit nader toelichten (criteria, aantallen)

90 Inwoners met een inkomen tot 110% van het sociaal minimum hadden recht op een eenmalige 

tegemoetkoming. Vermogen is wettelijk buiten beschouwing gelaten. De hoogte van de bedragen: - 

100 euro voor een (echt)paar - 90 euro voor een alleenstaande ouder - 70 euro voor een 

alleenstaande. De doelgroep die bekend was bij de gemeente hebben ambtshalve het bedrag 

ontvangen. De inwoners die niet bekend waren bij de gemeente hebben een aanvraag kunnen 

indienen voor 1 januari 2015.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

partij nummer vraag bladzijde antwoord

PvdA 15 In het risicoprofiel is het aantal risico's (68) ongewijzigd ivm eerdere jaren. Zo staat de 

WWB nog als grootste risico op 1. Kunnen we een aangepast overzicht van de risico's 

krijgen? (zie ook 1e halfjaarrapportage waar gesproken wordt over 63 risico's)

98 Risicobeheer is per definitie toekomstgericht. Het richt zich op het tijdig identificeren van risico’s en 

op het nemen maatregelen om deze risico’s te beheersen. Het opnemen van risico’s in de 

jaarrekening, terwijl al bekend is dat deze zich in het verslagjaar niet hebben voorgedaan, krijgt 

daarmee niet de hoogste prioriteit. Om die reden is ervoor gekozen om de laatste actualisatie van 

de risico’s (stand tweede halfjaarrapportage) te hanteren. Hierop heeft nog een correctie 

plaatsgevonden voor de risico’s die niet meer van toepassing zijn. In de top 10 heeft dit geleid tot 

het laten vervallen van het risico met betrekking tot het groot onderhoud schoolgebouwen. In de 

eerste halfjaarrapportage is de geactualiseerde top 5 van de risico's opgenomen.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

partij nummer vraag bladzijde antwoord

CDA 21 Wat hebben de 7 opstapbanen opgeleverd voor de gemeente en voor de betrokkenen? 

Uitgaande van een nuttig effect: kan dit vervolgd worden met nieuwe opstapbanen?

106 De kwaliteit van de Opstappers is afgelopen jaar minder geweest dan in voorgaande jaren. De 

kwaliteit sloot niet aan op de beschikbare vacatures binnen de gemeente Rijswijk. De opstappers 

hebben gedurende een jaar ervaring opgedaan, maar het heeft niet geleid tot instroom in de 

organisatie. Dit betekent dat deze opstappers een beroep hebben gedaan op een WW-uitkering. 

PvdA 1 De inhuur in 2014 is ruim 900.000 euro hoger dan in 2013, vooral i.h.k.v. het sociaal 

domein. Voor 2014 begrijpen wij dat. Waar komen de inhuurkosten op dit terrein (sociaal 

domein) in 2015 op uit? Is dat fors lager? Hoe houdt u deze lasten voor de jaren daarna 

onder controle?

107 De kosten van inhuuur binnen het sociaal domein zullen voor het jaar 2015 niet veel anders zijn dan 

in het transitiejaar 2014. 2015 is het transformatiejaar waarin wordt onderzocht welke taken 

structureel en incidenteel zijn. Op basis daarvan wordt bepaald wat er in formatie wordt omgezet 

en wat komt te vervallen. Vanaf 2016 zullen de lasten lager uitvallen. 

VVD 12 De inhuur van externen groeit erg hard procentueel. Kan dit niet efficiënter? 107 De toename van de inhuur betreft vooral het sociaal domein. Het totaal aan inhuur exploitatie, 

bouwgrondexploitaties en investeringen is nagenoeg gelijk gebleven. De inhuur van externen  

bekijken wij kritisch. Afhankelijk van het soort opdracht of project is externe inhuur soms de meest 

efficiënte oplossing.

D66 5 jaartabel aantal FTE’s, de jaartallen lopen niet door, het is niet geheel duidelijk of de 

vermeldde FTE’s dan per jaar ook juist zijn. Indien wel juist voor 2014, zijn er dan specifieke 

redenen waarom er ultimo 2014 22 FTE niet waren ingevuld (relatief meer dan in eerdere 

jaren)?

107 Jaarlijks wordt de tabel in de jaarrekening opgenomen. In 2014 is een deel van de vacatureruimte 

(4,78 fte) bevroren voor het realiseren van bezuinigingen. Daarnaast besloten we niet alle vacatures 

in te vullen in verband met verschillende organisatie-ontwikkelingen waaronder het 

commercialiseringstraject van het sportcentrum 'De Schilp' en het onderzoek naar verdere 

samenwerking met Delft. 

CDA 22 Het ambtelijk apparaat vergrijst. Een gemiddelde leeftijd die stijgt (nu 49). Welke 

maatregelen overweegt u om dat getij te keren?

108 De komende jaren zal ongeveer 15% van de medewerkers de organisatie verlaten in verband met 

het bereiken van de pensioengerechtigde leeftijd. Hierdoor ontstaat ruimte voor nieuwe instroom. 

Inmiddels is ook een trainee- en stageplan vastgesteld en stellen we dit jaar 3 trainees aan en willen 

we meer mensen gelegenheid bieden een stage in onze organisatie in te vullen. Ook onderzoeken 

we welke mogelijkheden voor oudere medewerkers beschikbaar zijn om hen inzetbaar te houden 

voor de organisatie. Het gaat hierbij onder andere over de uitvoering van het advies van het  VNG 

om een generatiepact in te voeren. Dit biedt oudere medewerkers de mogelijkheid om minder uren 

te werken met een beperkte korting op het salaris en volledige pensioenopbouw. 

CDA 23 Hoe gaat u borgen dat de kennis van externe inhuur (met name op sociaal domein) een 

plek vindt in de gemeentelijke organisatie?

108 Doordat externe inhuur altijd samenwerkt met de interne medewerkers is de kennisoverdracht 

geborgd.

PvdA 16 Waar kunnen we de financiële vertaling vinden van het voornemen van het college om 

actief aan emancipatiebeleid te doen in het eigen apparaat? 

110 Er is geen voornemen tot een actief emancipatiebeleid; derhalve geen financiële vertaling. Bij gelijke 

geschiktheid benoemen we de "meest geschikte kandidaat" passend bij de opbouw van de 

organisatie. Uit generatie-onderzoeken komt overigens naar voren dat de komende jaren een 

verschuiving zal plaatsvinden in de bezetting van leidinggevende functies door mannen en vrouwen. 

Op basis van de resultaten van deze onderzoeken is de verwachting dat het aantal vrouwen in 

leidinggevende functies naar verwachting groter zal zijn dan het aantal mannen in deze functies.  

CDA 24 Hoe krijgt u meer vrouwen in de top van uw gemeentelijke organisatie? Of is dat geen 

doelstelling?

111 We hebben geen doelstelling om meer vrouwen in de top van de gemeentelijke organisatie te 

krijgen vastgesteld. Zie verder het antwoord op de vorige vraag. 

programma sociale zaken

paragraaf algemene dekkingsmiddelen en onvoorzien

paragraaf weerstandsvermogen

paragraaf onderhoud kapitaalsgoederen

paragraaf bedrijfsvoering

Pagina 4



CDA 25 Het ziekteverzuim is fors gestegen. Hoe verklaart u dat en wat gaat u er aan doen? 112 Waarschijnlijk zijn er wel meerdere verklaringen zijn voor een stijging van het ziekteverzuim. 

Binnenlands Bestuur concludeert op 10 juni aan de hand van de gegevens van de A+O fonds 

personeelsmonitor gemeenten 2014 dat het aantal ambtenaren dat zich langdurig ziek meldt weer 

is gestegen. De belangrijkste oorzaak die gegeven wordt, is de vergrijzende overheidsmedewerker; 

de gemiddelde leeftijd van de ambtenaar is opnieuw flink gestegen. 

Het doorvoeren van bezuinigingen en veranderingen in de organisatie hebben effect op de 

werkdruk. Dit heeft onze aandacht. Wij consteren een toename in het langdurig verzuim die slechts 

in beperkte mate werkgerelateerd is. De verwachting is dat  het meer inzetten  op talenten van 

medewerkers met een grotere eigen verantwoordelijkheid het verzuim positief moet beinvloeden.

VVD 13 Door de crisis is landelijk het verzuim afgenomen. Bij de gemeente Rijswijk stijgt dit juist? 

Hoe komt dit?

112 Dit is niet onderzocht. Binnenlands Bestuur concludeert op 10 juni aan de hand van de gegevens van 

de A+O fonds personeelsmonitor gemeenten 2014 dat het aantal ambtenaren dat zich langdurig 

ziek meldt weer is gestegen. De belangrijkste oorzaak die gegeven wordt, is de vergrijzende 

overheidsmedewerker; de gemiddelde leeftijd van de ambtenaar is opnieuw flink gestegen.

PvdA 2 Jaarlijks worden functioneringsgesprekken gevoerd, in 2014 220 stuks. Er zijn 419 

medewerkers. Hoe is dit verschil te verklaren? Wat gaat het college doen om jaarlijks deze 

gesprekken met alle medewerkers te voeren?

114 Het aantal gevoerde gesprekken ligt in de praktijk hoger dan het aantal geregistreerde gesprekken. 

In tegenstelling tot beoordelingsgesprekken worden functioneringsgesprekken niet altijd (tijdig) 

uitgewerkt, ondertekend en/of gearchiveerd voor registratie. Door (langdurig) verzuim, vacatures, 

werkdruk en/of ongewijzigde omstandigheden in functioneren wordt niet altijd elk jaar een  

functioneringsgesprek gehouden. De transitie in 2015 naar de opgaven gestuurde organisatie maakt 

dat we de huidige gesprekkencyclus gaan aanpassen. Daarin wordt het verbeteren van de output 

een belangrijk onderdeel. 

CDA 26 Hoe verklaart u het lage aantal functioneringsgesprekken waar het normaal is dat er met 

alle medewerkers een functioneringsgesprek wordt gevoerd

115 Zie het antwoord op de vorige vraag.

CDA 27 Hoe verklaart u dat in 2014 veel minder geld is besteed aan bijzonder belonen? Ziet een 

relatie met het ziekteverzuim en/of aantal functioneringsgesprekken?

115 Op basis van vastgestelde criteria kan een bijzondere beloning worden toegekend. Dit is ter 

beoordeling van de leidinggevende en kan per jaar verschillen. Een relatie met het ziekteverzuim 

en/of functioneringsgesprekken is o.i. niet aanwezig.

PvdA 20 Het College is in 2014 gestart met opgavengestuurd werken, ontschotting en een meer 

integrale aanpak van thema’s. Kunt u een toelichting geven op de voortgang hierin en 

opgedane ervaringen hiermee binnen de organisatiestructuur? Kunt u de financiële 

gevolgen daarvan geven?

116 In 2014 is er een besluit genomen om met de organisatie Opgaven Gestuurd te gaan werken. 2014 

en het eerste deel van 2015 is benut om dit besluit verder uit te werken. Dit heeft ertoe geleid dat 

we op 1 mei 2015 gestart zijn met opgaven gestuurd werken. Hiervoor zijn de opgaven benoemd en 

zijn de opgaventeams samengesteld. Doel is o.a. om thema's integraler op te pakken, de 

(maatschappelijke) effecten van de opgaven te benoemen en om te komen tot een efficientere 

inzet van mensen. De periode waarover we nu op deze manier aan het werk zijn, is nog kort en er 

wordt binnen de huidige financiële kaders gewerkt. Zodoende zijn er geen financiële gevolgen. 

Mocht dit wel zo zijn, dan wordt hierover in de p&c cylus geraporteerd. 

VVD 15 Wordt het opleidingsbudget van 500 euro per medewerker ook uitgenut? Hoe ligt deze 

verdeling. Wat voor soort opleidingen doet men zo al?

116 Bij de invoering van het ILB kreeg iedere medewerker de beschikking over zijn/haar budget (500 per 

jaar of 1500 in de periode 2013-2015).  In 2013 hielden we budget over en troffen we een 

voorziening. In 2014 was sprake van een overschrijding. Het ILB loopt nog tot het eind van dit jaar 

en na dit jaar kunnen we de balans opmaken. Tot nu toe zien we dat het ILB divers wordt 

aangewend. Van het volgen van vakgerichte trainingen, cursussen en congressen tot meer 

persoonlijk gerichte trainingen en coaching.

CDA 28 Kunt u de documenten overleggen die ten grondslag liggen aan de samenwerkingsvorm die 

men aangaat met Delft (automatisering)

117 Wij verwachten voor de zomer een raadsvoorstel af te ronden over de uitbesteding van ons ICT-

beheer aan de gemeente Delft, inclusief de bijbehorende documenten.

CDA 29 Hebben alle medewerkers (volledig) gebruik gemaakt van hun opleidingsbudget? 117 Bij de invoering van het ILB kreeg iedere medewerker de beschikking over zijn/haar budget (500 per 

jaar of 1500 in de periode 2013-2015).  In 2013 hielden we budget over en troffen we een 

voorziening. In 2014 was sprake van een overschrijding. Het ILB loopt nog tot het eind van dit jaar 

en na dit jaar kunnen we de balans opmaken.

PvdA 17 Kan in het overzicht 'staat van personele lasten' de griffie apart worden opgenomen? 119 De specificatie van de griffie staat genoemd onder het 1e totaal van blz.119.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

PvdA 4 Van de 10 verbonden partijen is slechts van 1 het eigen vermogen, de solvabiliteit en het 

resultaat zichtbaar. Kunnen die gegevens nu wel verstrekt worden?

128

partij nummer vraag bladzijde antwoord

D66 6 Grondbeleid onder kopje: Motiveringen en afwegingskader voor de inzet van een actief 

grondbeleid. Is deze tekst ‘beschrijvend’ t.a.v over het verleden, of bevat deze uitspraken 

over het huidige beleid? Zo ja, welk gedeelte is ‘huidig beleid’?

130 In de jaarrekening wordt het grondbeleid kort weergegeven over het afgelopen jaar, maar dit is 

tevens huidig beleid.

GL 2 Onder het kopje Eikelenburg staat dat er wijzigingen in de woningbouwplannen van AM 

zijn. Welke wijzigingen betreft het hier precies?

131 Ten gevolge van de slechte marktsituatie voor de verkoop van woningen in de afgelopen jaren heeft 

ontwikkelaar AM noodgedwongen haar bouwplanning moeten bijstellen. Dit betekent dat het 

aantal bouwfases is verdubbeld van 6 naar 12 waardoor fases kleiner zijn geworden en dus minder 

woningen per fase worden opgeleverd.Het totaal aantal te realiseren woningen blijft evenwel gelijk. 

Er is wel voorrang gegeven aan die woningtypen waar kopers in geinteresseerd zijn. Dit betreft 

vooalsnog de goedkopere geschakelde woningen. De planning voor de realisatie loopt uit van 2016 

naar verwachting 2023. De inkomsten uit verkoop van de gronden worden hierdoor ook later 

ontvangen. Hierop blijft contractueel prijsindexering van toepassing.

paragraaf verbonden partijen

paragraaf grondbeleid
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PvdA 3 Er zijn gesprekken gaande met een kandidaat-koper voor De Voorde. Houdt het college 

hierbij strak vast aan de eisen van bestemmingsplan en (gezien de monumentenstatus van 

het gebouw) de Monumentenwet?

132 Het doel is een optimale invulling van het pand met een horeca functie te bewerkstelligen, die het 

beste aansluit bij het monumentale landhuis. Ten behoeve van de ruimtelijke kwaliteit en 

monumentale waarde zijn de regels van het bestemmingsplan richtinggevend. Het college zal de 

raad betrekken bij zowel het grondcontract als een eventuele door het college te doorlopen 

vrijstellingsprocedure. Voor een te doorlopen vrijstellingsprocedure geldt als uitgangspunt dat de 

monumentale status van het gebouw niet zal worden aantast. 

partij nummer vraag bladzijde antwoord

partij nummer vraag bladzijde antwoord

partij nummer vraag bladzijde antwoord

partij nummer vraag bladzijde antwoord

CDA 30 Graag de meest actuele cijfers van RijswijkBuiten. In 2014 185 woningen gepasseerd. 

Hoeveel worden er in 2015 in aanbouw genomen of gecontracteerd? In welke prijsklassen 

vallen die woningen?

143 Er staat dat van het bouwrecht van DuraVermeer t/m 2014 185 woningen zijn getransporteerd. In 

2013 zijn er 94 kavels gepasseerd. In 2014 132. Voor 2015 is de verkoop van 289 kavels in de 

planning opgenomen.  De projectmatige woningen bevinden zich in de prijsklasse van € 189.500,- 

t/m € 469.900,-.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

partij nummer vraag bladzijde antwoord

GBR 3 De schuld van de gemeente Rijswijk is toegenomen van 256 miljoen €  per 31 december 

2013 tot € 270 miljoen € per 31 december 2014. Per inwoner van Rijswijk van € 5.400 tot € 

5.600 .Kunt u aangeven de verwachte ontwikkeling in  de komende jaren !

149 In de raadsbijeenkomst Visie op financiën van 19 februari is afgesproken dat met ingang van de 

begroting 2016 het verloop van de schuld wordt opgenomen in de paragraaf financiering. In de 

berekening wordt dan onder meer uitgegaan van de geactualseerde grondexploitatie RijswijBuiten 

en het investeringsplan 2016 2019. 

GBR 4 Met betrekking tot het riool zijn de investeringen in 2014 opgelopen tot bijna 15 miljoen. 

Daarnaast is er onder de bestemmingsreserve een post van ruim 2.2 miljoen ter dekking. 

Het saldo ad rond 12.8 miljoen zal de komende jaren nog oplopen. Kunt u in een kort 

relevant overzicht aangeven hoe deze stand zich per 31 december 2014 verhoudt tot de 

het opgenomen schema in het door de Raad vastgestelde GRP? Natuurlijk vergezeld 

zonodig van een analyse van het verschil tussen werkelijkheid en begroting in het GRP

150 In het GRP is aangegeven dat er gewerkt gaat worden met een spaarvoorziening die in mindering 

wordt gebracht op de investeringen (ideaalcomplex). Een bestemmingsreserve zou dan overbodig 

moeten zijn. De gemeentelijke administratie is hierop (nog) niet ingericht. Voorlopig zijn de 

overschotten in de jaarrekening gestort in een bestemmingsreserve. 

Inmiddels wordt er gewerkt aan een nieuw Verbreed rioleringsplan. Naar verwachting is dit eind 

2015 gereed. 

GBR 7 De post op de balans per 31 december 2014( bladzijde 150en 161 ) onder het hoofd  

Voorraden ad € 170.926.000 sluit niet aan met de bijlagen ( bladzijde 228  t/m 235.) Zie ook 

hiervoor onder vraag 5.

150 Mogelijk worden de verkeerde totalen geteld op de bladzijden 228 t/m 235. Geteld moeten worden 

de kolommen 'verantwoord t/m 2014', hetgeen optelt tot het totaal van 

€ 170.926.000.

GL 1 Onder bijdragen van derden zijn geen bijdragen verantwoord. Waarom zijn er geen 

bijdragen van derden ontvangen? Was het mogelijk bijdragen van derden te verkrijgen 

(eventueel subsidies van andere overheden?)

159 Conform BBV mogen bijdragen van derden in investeringen van de gemeente in mindering gebracht 

worden op de investering. Omdat hier in de meeste gevallen gebruik van gemaakt wordt kan 

overwogen worden deze kolom te laten vervallen.

D66 7 Is er een verloopoverzicht van de voorziening dubieuze debiteuren over de afgelopen 

jaren? Hoe verhoudt zich de toevoeging aan de voorziening dubieuze debiteuren zich ten 

opzichte van eerdere jaren, met name ook zonder de reservering Modulus? M.a.w. is de 

toevoeging 2014 van zo’n 465,000 excl. Modulus relatief veel of weinig?

162 Door het college is besloten om voortaan jaarlijks de oninbare vorderingen af te boeken. 

Toevoeging wordt voor 18% veroorzaakt door Modulus. Afboeking wijkt af i.v.m. opschoonactie.

D66 8 Definitief oninbare bedragen in voorziening dubieuze debiteuren. Worden definitief 

oninbare bedragen jaarlijks zowel uit de vorderingen als uit de voorzieningen gehaald? Zo 

ja, welk bedrag was in 2014 definitief oninbaar en hoe verhield zich dit ten opzichte van 

eerdere jaren. Zo nee, welk gedeelte van deze voorziening is definitief oninbaar?

162 Zie antwoord op vorige vraag.

GBR 2 Het verloop van de algemene reserve was over 2014 als volgt;

Saldo op 1 januari 2014                                               €   9.851.531.64

Bij; Uit bestemming resultaat 2013                            €     970.805.79

      Opheffing Activering  golfterrein                          €  1.588.230.76

      Opheffen herwaardering aandelen ERL               €     530.469.07

      Opheffing  Reserve Evenwicht                              €  2.918.300.00

      Geraamde storting 2014 in reserve evenwicht  €  1.068.310.00

                                                                                         ———————-

Totaal op 31 december 2014                                     € 16.927.647.26

                                                                                       ==============

Vragen met betrekking tot deze mutaties;

a. De posten Opheffen activering golfterrein en herwaardering  aandelen ERL moeten in 

mindering worden gebracht op de Vaste activa (Bladzijde 165 en 283). Een andere 

oplossing is het niet overboeken van deze posten naar de Algemene Reserve. Onder 

verwijzing naar het BBV en de grondslagen voor waardering en resultaat bepaling 

(bladzijde 152) is de overboeking  van deze posten in strijd met deze regels.

b. De geraamde storting ad € 1.068.310 2014 moet nader worden verklaard.  

NB; Er is reeds eerder correspondentie over deze posten gewisseld met de wethouder.

165

a. De activering grond golfterrein en herwaardering aandelen gemeentelijk N.V.'s staan al enige 

jaren afzonderlijk gespecificeerd als onderdeel van de algemene reserve. Dit is in het verleden 

besloten door de gemeenteraad waarbij is geconcludeerd dat dit onderdeel blijft van de algemene 

reserve. In voorgaande jaren waren deze twee onderdelen binnen de algemene reserve apart 

weergegeven in de jaarrekening. In de jaarrekening 2014 is deze nog steeds verwerkt onder de 

algemene reserve, alleen niet meer als afzonderlijke post weergegeven. Aangezien deze posten 

alsnog onderdeel zijn van de algemene reserve ligt dit ook ultimo 2014 in lijn met de besluitvorming 

in het verleden van de Raad en heeft er feitelijk geen wijziging plaatsgevonden. (conform 

afstemming accountant)

b. In de primitieve begroting 2014 was een overschot geraamd van € 1.068.310. Daarnaast was een 

storting in de reserve evenewicht begroting ter grootte van dit overschot geraamd. In de tweede 

halfjaarrapportage 2014 is er door de raad besloten dat er niet meer gewerkt gaat worden met een 

evenwichtsreserve en is het saldo en geplande storting  aan de algemene reserve toegevoegd.  

paragraaf financiering

paragraaf wet maatschappelijk ondersteuning (wmo)

paragraaf rijswijk buiten

rapportage interbestuurlijk toezicht

jaarrekening

paragraaf lokale heffingen
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PvdA 6 reserves: combinatiefunctionarissen waarom dit geld niet aan een extra inzet van de 

combinatiefunctionaissen besteed

171 De inzet van combinatiefuncties is gemaximaliseerd op 7,2 fte. Bij de jaarlijkse inzet is dit ook het 

uitgangspunt. Het overschot van 2009 was al een aantal jaren gereserveerd voor eventuele extra 

projecten. De inzet van combinatiefunctionarissen is inmiddels structureel, projecten zijn nu 

onderdeel van de algemene inzet. Derhalve zijn de middelen vrijgevallen.

VVD 16 Is het verplicht om de overschotten op de WMO in de reserve WMO te storten? 176 Het is niet verplicht om de overschotten te storten in de reserve. In Rijswijk is gekozen voor deze 

storting om een " zachte landing" te kunnen realiseren in de overgangsperiode.

GBR 6 Kunt u een relevant overzicht geven van de post overige Vorderingen en de getroffen 

voorziening  ad € 6.693.000 , waarbij geen namen worden vermeld  doch verzamelnamen, 

zoals OZB, Sport, Bouwleges enz.?

179 Specificaite dubdeb: Privaatrechtelijk (Modulus) (2.553.360), Privaatrechtelijk (overig) (140.432), 

Publiekrechtelijk (317.693), Schuldhulpverlening (13.630), WWB (3.668.358).

D66 9 De voorziening Onderhoud welzijnsaccommodaties (MOP) bedraagt ultimo 2015 99 

duizend euro. Welk bedrag komt de gemeente hierop tekort?

182 De jaarlijkse dotatie aan de voorziening blijkt onvoldoende te zijn om de welzijnspanden in een 

goede conditie te houden. Het college heeft opdracht gegeven om de 

meerjarenonderhoudsplanningen in 2015 te updaten en te rapporteren over de financiele 

consequenties. U wordt hierover in de tweede helft van 2015 geinformeerd.

SP 4 De Toelichting op het overzicht baten en lasten programma Openbare orde en veiligheid 

ontbreekt.

205 Er is geen significante afwijking op dit programma (>50.000), dus ook geen toelichting benodigd.

SP 5 1100: Wat is de reden dat de begroting 2014 ruim boven de begroting van 2013 lag en 

uiteindelijk toch gelijk is aan 2013?

205 Zowel de begroting als de werkelijke uitgaven op het product 1100 openbare orde en veiligheid zijn 

nagenoeg gelijk aan 2013.

PvdA 7 (toelichting overzicht B&L) Het zwembad levert de gemeente geld op (23.000) valt 

daarmee het argument om op basis van kostenbesparing te privatiseren weg?

210 In de notitie die vertrouwelijk ter inzage is gelegd bij het raadsvoorstel inzake de concessieverlening 

beheer & exploitatie sportcentrum De Schilp (nr. 15-017) zijn de totale exploitatiecijfers opgenomen 

van het sportcentrum, inclusief de kosten van het personeel. Vergelijken we die cijfers met de 

aanbieding die nu gedaan is in het kader van de aanbesteding van de concessie, dan is er duidelijk 

sprake van een substantiële kostenbesparing. Het bedrag van € 23.000,- dat nu in de toelichting 

staat vermeld betreft slechts een (positieve) afwijking qua inkomsten van de eerder begrote cijfers 

en zegt dus niets over de totale exploitatiecijfers van het sportcentrum De Schilp.

SP 6 6220 Huishoudelijke hulp: Valt deze meevaller binnen de verwachtingen of is er sprake van 

een strenger beleid dan bedoeld? > stellen tijdens forum ?

211 Deze meevaller valt binnen de verwachting. Zie voor de verdere beantwoording het antwoord bij 

VVD 2

SP 7 6220 Woningaanpassingen: Is er een uitspraak te doen welke groep minder aanvragen 

heeft ingediend ? Meer concreet; de groep onder,op of boven bijstandsniveau?

211 Er is geen uitspraak te doen over welke inkomensgroep meer woningaanpassingen aanvraagt. De 

eigen bijdrage is inkomensafhankelijk dus kan iedereen een aanvraag doen. Iemand met een laag 

inkomen betaalt daardoor minder eigen bijdrage.

SP 8 Vervoersvoorzieningen: wat was het onvoorzien grotere voordeel bij de aanbesteding van 

scootmobielen?

212 Als gevolg van de aanbesteding zijn de prijzen van scootmobielen aanmerkelijk goedkoper 

geworden wat een extra (onvoorzien) voordeel van 237.000 euro als resultaat heeft gehad.

SP 9 Programma Wonen en leven: Ondanks de toelichting en uitleg blijft onduidelijk waar het 

grote verschil in baten en lasten door veroorzaakt wordt. Kan dit in Jip en Janneke taal nog 

een keer worden uitgelegd ?

213 Het totale verschil (€ 1.1 mln) wordt verklaard door 4 zaken: 

- 8 ton: een meevaller bij Avalex (voornamelijk overdracht ondergrondse containers)

- 1 ton:  een meevaller bij ruimtelijke ordening (carthotheek)

- 1 ton: een meevaller bij wijkontwikkeling (ISV)

- 1,5 ton: lagere kosten volkshuisvesting (Epo)

SP 10 Gemeentefonds: wat is de reden dat er gelden niet besteedt zijn in het kader van de 

intensivering armoede- en schuldenbeleid?

216 In 2014 was een te kort tijdsbestek om de structurele middelen integraal te bestendigen in het 

beleid van het Sociaal Domein.

SP 11 BTW-compensatiefonds: wat was de reden dat er in voorgaande jaren minder bij de 

belastingdienst was teruggehaald ?

217 In 2014 is de btw-labeling opnieuw doorgerekend en is een suppletieverzoek bij de belastingdienst 

ingediend (in de labeling wordt bepaald welk percentage aan ondernemers-btw en compensabele 

btw wordt toegepast). De herziene labeling heeft geleid tot een teruggave van btw over 

voorgaande jaren. 

SP 12 Renteresultaat: was is de reden dat er per saldo minder geïnvesteerd is in RijswijkBuiten ? 217 Bij de berekening van de rente wordt rekening gehouden met de investeringen in RijswijkBuiten. De 

raming van deze rente is gebaseerd op de grondexploitatie (uitgaven en inkomsten vinden 

halverwege het jaar plaats). De werkelijke rente wordt berekend op valutadatum. Het verschil 

tussen de begrote en de werkelijke rente ontstaat door het tijdstip en de hoogte van de uitgaven. 

GBR 1 Het voordelig resultaat over het jaar 2014 bedraagt € 4.610.000  en bestaat voor  een deel 

uit incidentele lasten en baten te weten € 1.516.000 (zie bladzijde 219), De analyse op 

bladzijde 4 t/m 9 is veel te grof. Ons verzoek is om alle verschillen  boven een bedrag van € 

100.000 nader toe te lichten. Voorts wijzen we erop, dat in vraag 2 mede aan de orde 

komt, dat een bedrag ad  € 1.068.310 over 2014  rechtstreeks wordt toegevoegd aan de 

Algemene reserve.De tegenboeking van dit bedrag moet gemakkelijk te signaleren en te 

verklaren zijn.

219 a. In de inleiding van de jaarrekening is een toelichting gegeven op de afwijkingen op 

programmaniveau > € 100.000. In de toelichting op het overzicht van baten en lasten (blz. 202-217) 

worden de afwijkingen > € 50.000 op productniveau verklaard. 

b. In de primitieve begroting 2014 was een overschot geraamd van € 1.068.310. Daarnaast was een 

storting in de reserve evenwicht begroting ter grootte van dit overschot geraamd. In de tweede 

halfjaarrapportage 2014 is door de raad besloten dat er niet meer gewerkt gaat worden met een 

evenwichtsreserve en is het saldo en geplande storting  aan de algemene reserve toegevoegd. 

partij nummer vraag bladzijde antwoord

GBR 5 Met betrekking tot het overzicht op bladzijde  228 van Rijswijk Buiten hebben wij de 

volgende vragen resp. opmerkingen. 

a. Is de juiste begroting in kolom 2 ingevuld? Zo ja, kunt u dan de verschillen verklaren?

b. Het totale bedrag ad € 161.232.178.71 komt niet overeen met administratie van het 

Bouwbureau . Hun administratie eindigt met een bedrag ad € 160.236.000.  Kunt u het 

verschil verklaren.

c. Het bovenstaande saldo vloeit waarschijnlijk voort ut betalingen een ontvangsten. Zijn 

ook per balansdatum 31 december 2014 de vorderingen (kopers ) en Schulden (aannemers) 

opgenoemen voorzover zij betrekking hebben op het jaar 2014.

228 a). In kolom 2 zijn de ramingen uit de Grondexploitatie Sion-'t Haantje, Derde herziening, 

actualisatie 2014 opgenomen. Het verschil wordt verklaard door dat een deel van de verwervingen 

in 2014 verwerkt zijn als verplichtingen uit 2013 en voorgaande jaren.

b). Het verschil wordt veroorzaakt doordat in de grondexploitatie de grondverwervingen geboekt 

worden in het jaar waarin de betaling plaatsvindt en niet in het jaar waarin de verplichting is 

aangegaan.

c). Buiten de grondverwervingen zijn er per balansdatum geen vorderingen of verplichtingen 

opgenomen.

BvR 4 In de jaarstukken ontbreekt een overzicht van de verstrekte subsidies. Graag 

gespecificeerd met naam organisatie, doel en toegewezen bedrag

226 Dit is geen voorgeschreven onderdeel van de Jaarrekening.

bijlagen
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partij nummer vraag bladzijde antwoord

partij nummer vraag bladzijde antwoord

CDA 1 Wat hebben de wijkwethouders tot nog toe opgehaald? Er is 27 juni een gemeentebrede 

dag gepland. Welke bijeenkomsten plannen de wijkwethouders voor hun wijken? Hoe zijn 

hun individuele plannen?

7 In April 2015 is gestart met het wijkwethouderschap. Het is in dit stadium te vroeg om 

deze vraag uitgebreid te kunnen beantwoorden. De meeste wethouders hebben kennis 

gemaakt met de bewonersorganisaties. Ze hebben in een aantal gevallen ook activiteiten 

in de wijk bezocht. Hoe de wethouders het wijkwethouderschap invullen, dat bepalen zij 

individueel.  

CDA 2 We zien de stappen staan die inmiddels zijn gemaakt als het gaat om het programma 

algemeen bestuur en organisatie. Welke stappen heeft u gezet in het verbeteren van de 

dienstverlening naar onze inwoners toe?

7 Later dit jaar volgt een startnotie over de publieke dienstverlening voorafgaand aan de 

Nota Publieke Dienstverlening, waarin uitvoerig op onderdelen van de dienstverlening 

wordt ingegaan waarop verbeterslagen zullen worden gepleegd. Inmiddels wordt gewerkt 

aan een nieuwe website, Implementatie van zaakgericht werken en een 

klantcontactsysteem voor het Sociaal Domein.

CDA 3 Kunt u kort samenvatten (of verwijzen) naar de praktische resultaten van de social 

mediatrainingen en welke follow up staat u voor ogen?

7 Vorig jaar hebben alle collegeleden een training gehad op het gebied van social media. Alle 

collegeleden maken inmiddels gebruik van facebook en twitter. Er volgt dit jaar nog een 

tweede training gericht op strategisch gebruik van social media.  

CDA 4 U zegt dat de kunst- en cultuurnota gelijk oploopt met de ontwikkeling van de stadsvisie. 

Betekent dit dat deze twee projecten samen gaan vallen?

7 Zoals aangegeven in de startnotitie Stadsvisie Rijswijk lopen beide trajecten parallel. De 

stadsvisie en de kunst- en cultuurnota zijn aparte producten. Daar waar praktisch worden 

processen gecombineerd (o.a op de stadsbijeenkomst van 27 juni).

CDA 5 Als u samenwerkingsverbanden tussen gemeenten gaat toetsen, neemt u dan het 

uitgangspunt “Wat is het belang voor onze inwoners' mee?

7 De Raad participeert in het proces om te komen tot een afwegingskader voor  

samenwerkingsverbanden dat gaat gelden als toetsingskader voor bestaande en nieuwe 

samenwerkingsverbanden. Dat biedt de Raad de mogelijkheid om uitgangspunten mee te 

geven. We stellen voor de resultaten van het rekenkameronderzoek regionale 

samenwerking hierin mee te nemen.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

CDA 6 Het programma openbare orde en veiligheid komt er bekaaid af. Kan dit alsnog ook op deze 

plaats uitvoeriger worden neergezet?

9 De halfjaarrapportage geeft wijzigingen op de lopende begroting weer. Er zijn geen andere 

wijzigingen te melden.

CDA 7 Bent u bereid de teveel betaalde bijdrage aan de VRH te investeren in veiligheid, 

bijvoorbeeld buurtpreventieteams?

9 De gebruikelijke werkwijze is dat dergelijke meevallers terugvloeien naar de algemene 

reserve, waarna een integrale afweging kan plaatsvinden.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

CDA 8 Goed om te horen dat er banden zijn aangehaald. Kunt u dat concreter duiden? Zeker waar 

ze er eerder nog niet waren (mobiliteit)

10 Concrete voorbeelden zijn: wethouder Van Hemert is ambassadeur snelfietsroutes voor de 

metropoolregio en tevens ambassadeur Bereikbaar Haaglanden; met (OV)-bedrijven en 

hogere overheden zijn gesprekken gestart over de toekomst van de stationsomgeving; met 

Den Haag en de metropoolregio zijn gesprekken gevoerd over de toekomst van de Prinses 

Beatrixlaan en andere strategische bereikbaarheidsprojecten.

CDA 9 U werkt aan goede fietsvoorzieningen. Hoe gaat u om het fietspaden die in eens ophouden 

zoals bij de Lange Kleiweg?

10 Goede fietsvoorzieningen zijn voor ons ook veilige fietsvoorzieningen. Soms moeten 

fietsers oversteken om hun weg te vervolgen (zoals op de Lange Kleiweg).  We streven er 

naar deze oversteken zo veilig mogelijk te maken, door een verkeersveilige inrichting. 

PvdA 1 De jaarlijkse meerkosten voor alleen de handhaving voor het nieuwe parkeerbeleid zijn 

230.000 euro per jaar. Daar zouden extra inkomsten van 200.000 euro minus 40.000 kosten 

voor vergunningen tegenover staan (dat zijn circa 4400 vergunningen!). Resteert een extra 

exploitatietekort van 70.000 euro per jaar op grond van het nieuwe beleid tot nu toe! Plus 

de eenmalige investeringen van 100.000 euro (zijnde 14.000 euro jaarlijkse lasten). Er is aan 

de raad geen voorstel voorgelegd voor de handhavingslasten, als onderdeel van de nota 

parkeren. Tevens is er geen raadsbesluit genomen over het parkeerbeleid, noch over de 

handhaving(slasten) ervan. Is het opnemen van deze lasten daarmee niet ontijdig? Is het 

niet verstandig de beslissing van de raad over het al dan niet gewenste parkeerbeleid af te 

wachten alvorens daarvoor lasten op te nemen? Hoe groot is het risico dat deze lasten nog 

verder toenemen bij uitbreiding van de gebieden voor (belanghebbenden)parkeren?

11 In de collegebesluiten over het parkeren, die zijn gedeeld met de Raad,  is een inschatting 

gemaakt van de totale kosten voor het parkeren inclusief handhaving. Daarbij is 

aangekondigd dat de kosten in de halfjaarrapportage worden verwerkt. Bij de inzet voor 

parkeerhandhaving en de daarmee gepaard gaande kosten is een evenwicht gezocht 

tussen enerzijds efficiëntie en anderzijds de wens vanuit de samenleving voor voldoende 

handhaving en uitbreiding van de vergunningtijden (en handhaving) tot 24:00 uur. Op dit 

moment wordt bekeken of en hoe een efficientieslag gemaakt kan worden bij de inzet van 

handhaving - onder andere door digitaal te gaan handhaven. In het kader van het nieuwe 

parkeerbeleid worden de kosten en baten van verschillende parkeersystematieken globaal 

doorgerekend, zodat de Raad in september een weloverwogen keuze kan maken voor een 

nieuwe parkeersystematiek in relatie tot de kosten. De lasten die nu zijn opgenomen in de 

halfjaarrapportage zijn gebaseerd op het huidige beleid. Tenslotte: er is een reëel risico dat 

de lasten verder zullen toenemen bij uitbreiding van de gebieden voor 

belanghebbendenparkeren; in een beginperiode is relatief veel inzet van handhaving 

gewenst. Of dit een structurele verhoging betreft hangt af van de handhavingsinzet die 

voor de langere termijn gekozen wordt. 

VVD 1 p.11: Er wordt tbv ‘de oversteek’120.250 voor bediening en onderhoud gevoteerd. Waarom 

wordt dit weggeschreven ionder ‘onderhoud kunstwerken’?.

11 Het gaat hier om het onderhoud van een civieltechnisch kunstwerk. Onder een 

civieltechnisch kunstwerk vallen alle bouwwerken die niet bestemd zijn voor bewoning 

zoals een brug, duiker en een tunnel. 

SP 1 Onderhoud kunstwerken: De jaarlijkse kosten voor bediening en onderhoud van “de 

Oversteek” bedragen 120.250,- Deze staan echter in het overzicht onder “Onderhoud 

kunstwerken”. Klopt dit ?

11 Het gaat hier om het onderhoud van een civieltechnisch kunstwerk. Onder een 

civieltechnisch kunstwerk vallen alle bouwwerken die niet bestemd zijn voor bewoning 

zoals een brug, duiker en een tunnel. 

PvdA 2 U spreekt over het sluiten van de betoncentrale. Valt deze locatie vrij? Zo neen, blijft de 

centrale dan ongebruikt het beeld van de omgeving bepalen en invloed hebben op de 

milieusituatie?

12 De betoncentrale is eind 2014 ontmanteld en de installatie is verhuisd naar Diemen. De 

locatie is in eigendom van Cementbouw B.V. en daarmee (vooralsnog) van invloed op het 

beeld van de omgeving en de milieusituatie. Bovendien heeft de provincie de locatie 

aangewezen als locatie voor watergebonden bedrijvigheid.

VVD 2 De betonmortelcentrale is gesloten. Is dit definitief? Heeft dat nog consequenties voor de 

ontwikkeling van het haven ge bied. Is het bijvoorbeeld nu mogelijk de pleziervaart verder 

te stimuleren?

12 Ons is niet bekend of er plannen zijn om de locatie opnieuw in gebruik te nemen, maar dat 

betekent niet automatisch dat de centrale definitief gesloten is. Doordat de locatie in 

eigendom is van Cementbouw B.V. is de weg niet automatisch vrij voor de ontwikkeling 

van het havengebied en pleziervaart.

1e halfjaarrapportage 2015

inleiding

programma algemeen bestuur en organisatie

programma openbare orde en veiligheid

programma verkeer en vervoer
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partij nummer vraag bladzijde antwoord

PvdA 9 Urbanisator: kunt u aangeven wat de Urbanisator al #bereikt heeft in #plannen en 

#daadwerkelijke projecten?

13 De st. Urbanisator Plaspoelpolder heeft sinds 2012 verschillende informatie- en 

netwerkbijeenkomsten georganiseerd rondom de thema's duurzaamheid, transformatie en 

samenwerking. Daarnaast is er sinds vorig jaar halfjaarlijks een leegstandsmonitor 

opgesteld om trends en ontwikkelingen te monitoren. Verschillende eigenaren en 

ondernemers zijn daarnaast begeleid bij het indienen van plannen bij de gemeente. Via 

publicaties en presentaties op oa vastgoed-gerelateerde bijeenkomsten heeft de st. 

Urbanisator Plaspoelpolder een tastbare bijdrage geleverd aan de positieve beeldvorming 

van de Plaspoelpolder. Vanuit de bredere gebiedssamenwerking heeft de st. Urbanisator 

Plaspoelpolder een initierende rol gespeeld bij het opstarten van collectieve inkoop 

energie en zonnepanelen en daarmee een bijdrage geleverd aan de verduurzaming van het 

gebied.

PvdA 10 Kunt u aangeven wat de resultaten zijn van de #vraaggerichte serviceverlening? Service is 

toch altijd vraaggericht?

13 In plaats van het aanbieden van algemene dienstverlening (aanbodgerichte 

dienstverlening), focussen we ons in de dienstverlening gerichter op specifieke vragen die 

spelen bij ondernemers. De korte lijnen en het directe contact maakt deze  

serviceverlening mogelijk en hiermee kunnen we ons onderscheiden t.o.v. de grotere 

gemeenten om ons heen. Het past bij de regisseurs-rol die we als gemeente willen 

aanmeten. 

CDA 10 Waar schiet het economisch profiel momenteel te kort? Hoe vordert de Urbanisator met 

een breed gedragen business propositie?

13 Het eerste deel van de vraag staat los van het tweede deel. Ad1 Er is geen sprake van een 

tekort schietend economisch profiel. Ad2 Zie antwoord bij vraag PvdA 9.

CDA 11 Rijswijk wil de mkb-gemeente van de regio worden. Hoe verhoudt zich dit tot het 

uitgangspunt parkeerbeleid waar minder aandacht is voor ondernemers en hun 

werknemers?

13 Het parkeerbeleid van de gemeente Rijswijk is erop gericht dat bedrijven zoveel mogelijk 

voorzien in hun eigen parkeerbehoefte op eigen terrein. Daarnaast heeft Rijswijk een 

uitstekende OV-infrastructuur zodat bedrijven toegankelijk zijn en blijven voor hun 

personeel, klanten en leveranciers. 

VVD 3 Hoe staat het met de BIZ PPP? c.q. moeten we ook voor 2016 nog rekening houden met 

geld voor de Urbanisator?

13 De gemeente heeft de BBR en de st. Urbanisator Plaspoelpolder verzocht om een 

gezamenlijk BIZ-plan op te stellen dat draagvlak heeft onder zowel de eigenaren als de 

ondernemers in de Plapsoelpolder. In 2015 wordt bekeken of, en zo ja op welke wijze de 

financiele borging van de activiteiten van de st. Urbanisator Plaspoelpolder gerealiseerd 

kan worden, met het oog op 2016 en verder. 

D66 1 Zijn/worden er geen kosten voor de Urbanisator begroot na 2015? 13 Het college heeft de raad toegezegd om binnen de begroting op zoek te gaan naar 

middelen om de activiteiten van de st. Urbanisator Plaspoelpolder voor 2015 te kunnen (co-

)financieren. Voor 2016 zijn er vooralsnog geen middelen gereserveerd cq begroot, voor 

dit doel. 

PvdA 3 De uitkering van Eneco is lager “voornamelijk door de zachte winter van 2014”. Het college 

neemt echter zekerheidshalve deze lagere opbrengst in de meerjarenbegroting op. Kan het 

college de weersomstandigheden van de komende winters voorspellen? Zo neen, Is het dan 

niet logischer om alleen de mindere inkomsten voor 2015 op te nemen? Zo neen, in 

hoeverre kunnen wij dan waarde hechten aan dergelijke cijfers, die behoorlijk structureel 

zijn binnen de begroting?

14 Hier zijn geen voorschriften voor. Doorgaands worden de laatste cijfers als structureel in 

de begroting opgenomen (voorzichtheidsprincipe).

CDA 12 Dat Eneco een jaar minder scoort vanwege een zachte winter is begrijpelijk. Waarom dan 

gelijk die lijn doorgetrokken naar de komende jaren?

14 Zie voorgaand antwoord (PvdA 3).

partij nummer vraag bladzijde antwoord

PvdA 4 Het nieuwe gebouw voor de brede school “Scholendriehoek” moet in 2018 klaar zijn. Wij 

steunen u van harte in dit project! noemt u niet. Is het juist dat de renovatie/nieuwbouw 

van de Van Zweedenzaal onderdeel uitmaakt van dit  project?

15 Dat is juist.

PvdA 11 Er zijn geen kosten voor de nieuwe Taaleis opgenomen. Waarom niet? 15 De uitgaven komen ten laste van de Rijksmiddelen onderwijsachterstandenbeleid.

PvdA 13 In het programma Onderwijs is de opgave geheel gericht op kinderen, terwijl het uw 

doelstelling is om jong en oud te bereiken. Graag uw toelichting.

15 De opgave betrokken jeugd, gericht op jeugd en onderwijs, is gericht op 0-23 jarigen (in de 

vorm van betrokkenheid bij het voortgezet onderwijs, inzet ten aanzien van 

volwasseneducatie, voortijdig schoolverlaten en vanuit het Centrum voor Jeugd en Gezin).

CDA 13 Neemt u bij nieuw/verbouw van scholen klimaatneutraal als uitgangspunt? 15 Onderwijshuisvesting moet minimaal voldoen aan het Bouwbesluit. Daarnaast wordt GPR 

score 7 vanuit duurzaamheid gesteld, in praktijk vertaald naar Frisse Scholen klasse B.

VVD 4 Wat wordt bedoeld met ‘uitbreiding onderwijsleerpakket 16 Daarmee wordt extra meubilair en lesmateriaal voor een nieuw te starten groep in een 

school bedoeld, in geval van groei, volgens de Verordening voorzieningen huisvesting 

onderwijs.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

PvdA 5 In vervolg op de in 2011 (!) vastgestelde Kadernota integraal accommodatiebeleid 2012-

2020 is in december 2014 een voorstel “Herschikking van de welzijnsaccommodaties” door 

B&W aangehouden. De planning is erop gericht dat in het laatste kwartaal 2015 (!) een 

aangepast voorstel aan het college (niet: aan de raad) wordt voorgelegd. Waarom bent u zo 

weinig besluitvaardig en loopt vaststelling van deze nota door B&W zoveel vertraging op? 

Heeft dat (veel) te maken met de ontwikkelingen rond het “Huis van de Stad” waarbij het 

college erover denkt maatschappelijke organisaties zoals Trias in die locatie onder te 

brengen? In de Jaarrekening 2014 heeft u op bladzijde 98 vastgesteld dat deze vertragingen 

leiden tot extra onderhoudskosten op oude welzijnsgebouwen, met een maximaal risico van 

600.000 euro! Klopt het dat dit risico vermeden had kunnen worden indien uw college 

besluitvaardiger was geweest? Waarom kunnen deze plannen, die in een vorige 

collegeperiode al in een eindstadium leken, niet op heel korte termijn aan de raad worden 

voorgelegd, met alle financiële risico’s van dien?

18 De herschikking van de welzijnsaccommodaties heeft raakvlak met andere ontwikkelingen. 

Het  "Huis van de stad" is er daarvan een. Een andere ontwikkeling die raakvlak heeft is de 

groei van basisschool Kronenburgh; voor hen moet een permanent gebouw met 

voldoende omvang gerealiseerd worden. Deze ontwikkelingen worden nu onderzocht op 

haalbaarheid. Vervolgens kan de uitkomst van de onderzoeken worden meegenomen in 

een nieuw voorstel. De vertraging van de besluitvorming is niet de reden dat er een flink 

financieel risico is op dit moment. Dit risico is het gevolg van een te geringe jaarlijkse 

dotatie aan de onderhoudsvoorziening. Derhalve heeft het college opdracht gegeven om 

de meerjarenonderhoudsplanningen te updaten en de financiële consequenties hiervan 

inzichtelijk te maken. U wordt hierover in de tweede helft van 2015 geinformeerd.

PvdA 17 Programma sport, cultuur, recreatie We lezen dat het college bezig is met het ontwikkelen 

van een cultuurvisie (in gelijke tred met de visie op de stad). In de financiële consequenties 

zien we dat bedrag niet terug. Kunt u een en ander toelichten?

18 In de begroting 2015 is voor het opstellen van de stadvisie een budget opgenomen van € 

185.000,-. Hier is het opstellen van de cultuurvisie is  onderdeel van. Door activiteiten 

zoveel mogelijk te combineren worden het budget efficient ingezet. 

CDA 14 Waarom nog steeds gewacht met het op de rails zetten van een nieuwe cultuurvisie en 

idem een sportvisie? Wat belemmert u hierin?

18 Het traject voor de cultuurvisie is inmiddels gestart en op 27 juni wordt aangesloten bij de 

bijeenkomst in het kader van de stadsvisie. De ontwikkeling van de sportvisie staat 

gepland voor het derde kwartaal van 2015.

CDA 15 Bij het ontwikkelen van de cultuurvisie stelt u zich een interactief proces voor met partijen 

in de samenleving. Doelt u hier ook op inwoners?

18 Jazeker, de inwoners zijn belangrijke gesprekpartners

CDA 16 Neemt u als het gaat om de contacten met sportverenigingen e.d. Ook het uitgangspunt: 

flexibel meedenken vanuit de gemeente, korte lijnen en deregulering, zoals bij ondernemers 

uw plan is?

18 Ja, wij zijn voorstander van korte lijnen van en participatie door sportverenigingen  bij de 

totstandkoming van beleid.

CDA 17 Heeft u plannen tot het bijstellen van de percentageregeling voor beeldende kunst? 19 Neen, hiervoor wachten wij de uitkomsten van de cultuurvisie af.

VVD 7 Kunstuitingen in de openbare ruimte nemen toe. De bedragen die hiermee gemoeid zijn erg 

hoog. Is dit een bewuste keuze? Om de economie te stimuleren zou je ook dit bedrag 

kunnen verlagen en dit gebruiken om de precario voor ondernemers te verlagen.

19 De budgetten die beschikbare komen op basis van de verordening Percentageregeling 

2008, zijn alleen bestemd voor de realisatie van kunstwerken.

programma onderwijs

programma sport, cultuur en recreatie

programma economie en werken
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partij nummer vraag bladzijde antwoord

PvdA 16 Bij het Programma Sociaal Domein zien we geen nadere toelichting rondom aandacht voor 

het welzijn van zelfstandig wonende ouderen (denk aan vereenzaming, gebrekkige 

mobiliteit), terwijl u via SWR inzet om de groep 80+ inwoners in kaart te brengen. Waarom 

heeft u dit niet in opgave 2 meegenomen?

21 Het beleid van de Wmo is niet gericht op bepaalde leeftijdsgroepen. Wel is er aandacht 

voor verschillende groepen die aandacht behoeven. De activiteiten worden alleen op 

hoofdlijnen weergegeven.

BvR 3 In de voorjaarsnota staat niets vermeld over dierenwelzijn, behalve de wettelijke opvang 

van zwerfdieren. Is er bestaand beleid of voornemen die gaat over dierenwelzijn?

21 Er is geen rijswijks beleid (of voornemen) voor wat betreft dierenwelzijn, wel wordt dit 

onderwerp integraal meegenomen in ander beleid (bv. groen).

partij nummer vraag bladzijde antwoord

CDA 18 Hoe komt u tot de keuze van de plaatsen en plekken voor vergroening? 23 De locaties worden bepaald aan de hand van de kansen die zich voordoen.  Dit is 

tweeledig: het meeliften bij onderhoudswerkzaamheden of wanneer er zich initiatieven 

voordoen vanuit de buurt.

CDA 19 Kunt u concreet aangeven hoe u inwoners ondersteunt bij het invulling geven aan hun eigen 

verantwoordelijkheid? Hoe promoot u dit?

23 De gemeente ondersteunt bewonersinitiatieven door het beschikbaar stellen van een 

aanjaagbudget. Via  de contacten van wijkmanagement en onder andere een nieuwsbrief 

wordt dit bekend gemaakt. 

CDA 20 Vindt u niet dat iedere wijk in Rijswijk een buurtpreventieteam zou moeten hebben? Zo ja, 

welke actie neemt u hierop?

23 We zijn met pilots gestart in Oud-Rijswijk en Te Werve. Afhankelijk van de uitkomsten van 

deze pilots in het derde kwartaal van 2015 bepalen we of we buurtpreventie breder 

uitrollen en of extra budget noodzakelijk is.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

D66 2 Heeft Rijswijk activiteiten die vanaf 1/1/2016 zouden kunnen kwalificeren als Vpb-plichtige 

overheidsactiviteiten? Zo ja, wat is daarvan de geschatte impact de komende jaren?

27 Ja, dit wordt nu in beeld gebracht. De inventarisatie - en analysefase wordt voor de zomer 

afgerond. 

partij nummer vraag bladzijde antwoord

CDA 21 Hoe interpreteert u de risico' s van 50% 30 Bij het bepalen van het risicoprofiel wordt gebruik  gemaakt van het softwareprogramma 

NARIS® (NAR Risicomanagement Informatie Systeem) waarmee risico's systematisch in 

kaart kunnen worden gebracht en beoordeeld. 

partij nummer vraag bladzijde antwoord

PvdA 14 Wat zijn de te verwachten resultaten van de TalentenMotivatieAnalyse voor het gehele 

personeel? 

32 De verwachte resulaten zijn dat van iedere medewerker de talenten in beeld zijn. Dit geeft 

de medewerker en de organisatie de mogelijkheid de talententen optimaal in te zetten in 

opgaventeams (ten behoeve van het vergroten van wendbaarheid en flexibiliteit).

VVD 5 Er wordt een knelpuntenbudget voorgesteld. Kennelijk zijn personele knelpunten in kaart 

gebracht (‘foto van de organisatie’). Om te beoordelen ofg het knelpuntenbudget 

noodzakelijk is en/of voldoende is qua omvang, zou de Raad moeten kunnen beschikken 

over de genoemde ‘foto’. Kan de Raad deze rapportage ontvangen? 

32 Binnen het management is geïnventariseerd waar het knelt binnen de organisatie 

waardoor de gemeente wettelijke risico's loopt of bepaalde taken niet tijdig opgepakt 

kunnen worden. Daar de uitvraag het management van de gehele organisatie betrof was 

volledigheid op het moment van inventarisatie geborgd. De gedetailleerde inventarisatie 

van het management is beoordeeld door het college. Het college heeft beoordeeld naar de 

noodzaak van het oplossen van het knelpunt door het anders organiseren van taken, 

faseren of uitbreiden van capaciteit. Hierbij zijn zorgvuldig keuzes gemaakt. 

SP 2 ICT-beheer: hoe kan het zijn dat er een verkeerd aantal netwerkaccounts is berekend ? 32 Er is uitgegaan van een aantal accounts op basis van het aantal medewerkers. Uiteindelijk 

beek er een groot aantal (algemene) (e-mail) accounts te zijn, waarvan een deel niet of 

nauwelijks wordt gebruikt. Daarvan is een deel inmiddels afgesloten, de resterende 

worden kritisch beoordeeld op nut en noodzaak. Doelstelling is zo dicht mogelijk bij het 

vooraf ingeschatte aantal accounts uit te komen.

SP 3 Foto van de organisatie: op wat voor wijze zal het voorgestelde knelpuntenbudget worden 

ingezet ? En welk bedrag is hiermee gemoeid ? Is het correct dat het maken van deze “foto” 

245.000,- heeft gekost ? (pag 33)

32 Zie antwoord bij vraag VVD 5. Het maken van de foto heeft alleen ambtelijke inzet gekost. 

De budgettaire gevolgen (invullen van de personele knelpunten) voor 2015 van de foto zijn 

totaal € 245.000. Dit betreft personele knelpunten waarvoor geen financiele dekking 

aanwezig is. 

SP 4 Taakstelling bezuiniging personeel: Hoe groot was de behaalde bezuiniging in 2013? 32 De taakstelling voor 2013 bedroeg € 250.000 en deze bezuiniging is gerealiseerd.

PvdA 6 Sinds oktober 2014 maakt de DSW geen gebruik meer van de gemeentewerf. Dat scheelt 

88.000 euro aan inkomsten. De ruimte van het Rijswijks Werk Centrum wordt ook veel 

minder intensief gebruikt als werkplek voor gemeentelijke medewerkers. Wat betekent dit 

voor de exploitatie van deze locatie? Wordt deze locatie nog wel efficiënt en effectief 

gebruikt?

33 Er is een tekort op de exploitatie. In de komende periode wordt verkend op welke wijze 

het exploitatie tekort teruggebracht kan worden. Het Rijswijk Werk Centrum wordt 

intensief gebruikt door consulenten werk en inkomen en werkmakelaars voor het houden 

van collectieve bijeenkomsten, informatie bijeenkomsten, speedmeetings, spreekuren en 

trainingsactiviteiten voor de gemeente Rijswijk. Dit zal in de komende periode verder 

geïntensiveerd worden.

PvdA 7 Vanaf 2017 wordt de rente over de boekwaarde van het oude stadhuis in de 

meerjarenbegroting opgenomen. Zijn deze lasten (210.000 euro per jaar ook meegenomen 

in uw berekeningen in de startnotitie Huis van de Stad (mede in vergelijking met de 

exploitatielasten van het huidige stadhuis)? Waarom neemt u deze lasten nu al op in de 

meerjarenbegroting vanaf 2017 terwijl de besluitvorming over het Huis van de Stad nog niet 

is afgerond?

33 Het opnemen van de rentelasten over de boekwaarde van het oude stadhuis staat los van 

de toekomstige bestemming. Bij herontwikkeling worden de lasten opgenomen in de 

exploitatie. In het geval van sloop zal de boekwaarde worden afgeboekt ten laste van de 

reserves. Dit leidt tot lagere rente over de reserves. In de berekening in de startnotitie Huis 

van de Stad zijn de rentelasten over de boekwaarde buiten beschouwing gelaten, omdat 

deze voorkomen in de huidige situatie, als in een eventueel toekomstige situatie met een 

Huis van de Stad.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

partij nummer vraag bladzijde antwoord

CDA 22 Kunt u ons wat meer melden over het ondernemersplan van Rijswijk Wonen waar dit de 

gemeentelijke locaties raakt? Is men over en weer transparant?

35 Wij zijn momenteel in overleg met Rijswijk Wonen over de concrete effecten van hun 

nieuw ondernemingsplan op de afspraken die eerder gemaakt zijn m.b.t. grondtransacties 

over en weer. Wij ervaren bij dit overleg niet dat er sprake is van verborgen agenda's 

waarbij wij u er op wijzen dat gesprekken over grondtransacties per definitie wel een 

zakelijke insteek vragen.

programma sociaal domein

paragraaf algemene dekkingsmiddelenen en onvoorzien

paragraaf weerstandsvermogen

paragraaf bedrijfsvoering

paragraaf financiering

paragraaf grondbeleid

programma wonen en leven
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partij nummer vraag bladzijde antwoord

BvR 1 1e halfjaarsrapportage onder ontsluitingsweg stationskwartier, pagina 36, staat niets over 

de rotonde Generaal Spoorlaan - Huis te Landelaan terwijl gevraagd was of de 

ontsluitingsweg samen met de rotonde aangelegd kon worden om 2x overlast voor de buurt 

te voorkomen. Volgens ons had van der Meij dit toegezegd.

36 Het voorkomen van overlast in de buurt is een belangrijke randvoorwaarde bij de planning 

van projecten. De kruising Generaal Spoorlaan – Huis te Landelaan wordt uitgevoerd 

samen met het groot onderhoud aan de Generaal Spoorlaan (tussen Huis te Landelaan en 

Burgemeester Elsenlaan). De uitvoering van dit project is in de planning voorzien in 

2016/2017. De Brede School de Piramide wordt begin 2016 geopend, circa 1,5 jaar eerder 

dan afronding van de werkzaamheden op de Generaal Spoorlaan. Om de verkeershinder 

van de school in de wijk zo snel mogelijk te beperken, wordt de aanleg van de 

ontsluitingsweg gekoppeld aan de opening van de school en niet aan het project 

‘’Generaal Spoorlaan’’.

SP 5 Herhuisvesting Stanislascollege: Onderstaande zin (in ROOD) loopt niet. Wat is nu precies 

het voorstel ? ‘ Op 31 maart 2015 heeft het college besloten een bedrag van € 196.000 

beschikbaar te stellen voor het verwijderen van asbest bij het Sint Stanislascollege. (De raad 

wordt voorgesteld het reeds beschikbaar gestelde krediet voor lagere kapitaallasten als 

gevolg van het aframen van kredieten is de herhuisvesting van het Sint Stanislascollege te 

verhogen met € 196.000). De jaarlijkse rente en afschrijvingslasten bedragen vanaf 2016 € 

12.740.’

37 De kapitaalslasten als gevolg van de kosten van de asbestsanering zijn opgeboekt bij de 

kapitaalslasten als gevolg van de renovatie/vernieuwbouw van het Stanislascollege. Hier 

tegenover staan de geraamde kapitaalslasten van een oud voorbereidingskrediet wat 

inmiddels is afgeboekt.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

PvdA 15 Hoe ziet de aanpak van de jeugdwerkloosheid in RPA-verband in 2015 eruit en wat zijn de te 

verwachten resultaten voor onze gemeente?

39 Specifieke inzet voor uitkeringsgerechtigden (Pwet en WW) en kwetsbare jongeren zonder 

startkwalificatie in 2015/2016. Werkakkoorden worden gesloten met werkgevers voor 

meer leerplekken (BBL) en werkkansen voor deze jongeren. Actieve bemiddeling vindt 

plaats vanuit werkgeversservicepunten.

VVD 6 Is er een overzicht beschikbaar m.b.t. de besteding van het MOP welzijnsaccomodaties in 

2015

39 De meerjarenonderhoudsplanning worden in 2015 geupdate. Het resultaat hiervan wordt 

meegenomen in het voorstel m.b.t. de herschikking van de welzijnsaccommodaties. Het 

voorstel wordt u in de tweede helft van het jaar aangeboden.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

CDA 23 De kaders brengen nog weinig opwinding te weeg. Vraag is of er meer duidelijkheid 

geboden kan worden over de speerpunten en welke kosten daarmee (kaders) mogen zijn.

42 Vóór het kaderdebat zijn de gevolgen de van de meicirculaire voor de algemene uitkering 

bekend. In een afzonderlijke brief wordt u hierover ingelicht. Daarbij wordt ook een aantal 

denkrichtingen voor de ontwikkeling van nieuw en/of aangepast beleid geschetst en wordt 

de inzet van de bezuinigingen opgenomen.  

PvdA 12 Er wordt in de Kadernota geen nieuw beleid gepresenteerd 'gezien de onzekere financiële 

situatie.'  Dit is een externe factor die u idd niet kunt beïnvloeden. Echter de PvdA mist de 

inhoudelijke kaders van dit college als eerste opmaat voor de begroting in het najaar. Kunt u 

aangeven, welke financiële prioriteiten en inhoudelijke kaders  u stelt voor 2016?

44 In de aangekondigde raadsinformatie zal hier nader op worden ingegaan. 

PvdA 8 Ook in 2015 wordt een inkomensafhankelijke huurverhoging toegestaan. Dient uw college 

daar mee in te stemmen, of kunt u dit ook afwijzen? De huurverhogingen maken het wonen 

steeds meer onbetaalbaar voor steeds meer mensen. Door huurverhogingen en verkoop 

ontstaat een snel oplopend tekort aan huurwoningen. Jongeren hebben steeds vaker te 

maken met woononzekerheid. Deelt u deze constateringen? Wil uw college vanaf heden 

(2015) daarom bepleiten dat de corporaties alleen een inflatievolgend huurbeleid volgen en 

huurverhogingen bij mutaties beperken? 

43 In de regionale prestatieafspraken met de corporaties is vastgelegd dat corporaties zullen 

sturen op betaalbaarheid, d.w.z. dat er naar gestreefd wordt dat zo veel als mogelijk 

betaalbare huurwonigen beschikbaar zullen blijven. Daar tegenover staat dat voor mensen 

met wat hogere inkomens de huurstijging ook wat hoger mag zijn. In de nog op te stellen 

lokale prestatieafspraken met Rijswijk Wonen en Vidomes zal dit voor de lokale Rijswijkse 

situatie nader worden uitgewerkt. De gemeente zal niet bij de woningcorporaties 

bepleiten dat ten alle tijde en voor alle huurders alleen een inflatievolgend huurbeleid mag 

gelden.

BvR 2 In de voorjaarsnota staat dat o.b.v. de raadspresentatie, het College voorstelt de 

afvalstoffenheffing budgettair neutraal aan te passen waarbij de groep 

tweepersoonshuishoudens erop achteruit gaat. Kunt u hier toelichting op geven en de 

beoogde tarieven voorleggen?

45 Het uitgangspunt is dat er een meer evenwichtige verdeling van de lasten ontstaat tussen 

de drie heffingsmaatstaven. Het huidige verschil tussen de tarieven doet te weinig recht 

aan de verschillen in de gezinssituatie. Op dit moment is het nog niet mogelijk om de 

beoogde tarieven te geven, omdat de tarieven worden berekend op basis van de begroting 

2016. Deze cijfers zijn momenteel nog niet bekend. Wel kan worden gesteld dat het 

(procentuele) verschil tussen het tarief van een éénpersoonshuishouden en een 

tweepersoonshuishouden groter wordt, omdat dit meer recht doet aan de verschillen in 

gezinssituatie. In de huidige situatie is het tarief voor een tweepersoonshuishouden 

ongeveer 6% hoger dan het tarief voor een éénpersoonshuishouden. Het voornemen is om 

de verschillen tussen de drie heffingsmaatstaven vast te stellen op 15%, dus dat betekent 

dat een tweepersoonshuishouden ongeveer 15% meer betaalt dan een 

tweepersoonshuishouden en dat een meerpersoonshuishouden ongeveer 15% meer 

betaalt dan een tweepersoonshuishouden. Bij de bepaling van deze verschillen is 

uitgegaan van de gemiddelde regionale verschillen.

partij nummer vraag bladzijde antwoord

bijlagen

ontwikkeling investeringskredieten 2015

reserves, voorzieningen en voorheen voorzieningen

kadernota 2016
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